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 Uroczystego otwarcia obrad I Sesji Rady powiatu dokonała Pani Sędzia Maria 

Cieszyńska, jako Przewodnicząca Powiatowej Komisji Wyborczej. Na wstępie Pani Sędzia 

przywitała wszystkich gości i radnych, którym pogratulowała funkcji Radnego Powiatu 

Wejherowskiego. Następnie odczytała pisma usprawiedliwiające Pana Jacka Rybickiego i 

Jerzego Budnika. Pan Jacek Rybicki nie mógł być z powodu obowiązków parlamentarnych, 

natomiast Pan Jerzy Budnik  z powodu zajęć sejmowych w Warszawie. Obaj Posłowie 

gratulując Radnym, życzyli jednocześnie owocnej pracy dla dobra Powiatu Wejherowskiego.  

 W dalszej kolejności Pani Maria Cieszyńska przedstawiła Z-cę Przewodniczącego 

Powiatowej Komisji Wyborczej, Panią Barbarę Gajewską. Następnie Pani Gajewska 

wyczytywała kolejno Radnych, a Pani Maria Cieszyńska wręczyła im zaświadczenia o 

wyborze na Radnych Powiatu.  

 Następnie zostali przedstawieni pracownicy Urzędu Rejonowego, obsługujący Sesję: 

- radca prawny - Pani Alina Mandziuk 

- protokolantki - Panie Ewa Puchowska i Hanna Bulman 

- obsługa komputera - Pan Tomasz Styn 

- pomoc techniczna - Pani Dorota Bartosiewicz 

 Dalsze prowadzenie obrad zostało powierzone przez Panią Sędzię Marię Cieszyńską  

najstarszemu Radnemu, Panu Brunonowi Gajewskiemu. Potem podziękowano 

Przewodniczącej Powiatowej Komisji Wyborczej za wprowadzenie, wręczjąc jej bukiet 

kwiatów.  

 Pan Brunon Gajewski dokonał oficjalnego otwarcia I Sesji Rady Powiatu 

Wejherowskiego, stwierdzając na podstawie listy obecności ,że w Sesji uczestniczy  53 

Radnych. Wobec faktu, że ustawowy skład Rady wynosi 55 radnych, obrady są prawomocne. 

W dalszej części Pan Brunon Gajewski przedstawił porządek obrad: 

1) Ślubowanie Radnych  

2) Wybór Przewodniczącego Rady Powiatu 

3) Zakończenie obrad 

 Następnie w ramach uwag ogólnych poproszono o przedstawianie się Radnych przed 

każdym zabieraniem głosu. 
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 Potem radca prawny, Pani Alina Mandziuk przedstawiła stan prawny dotyczący 



wymogów formalnych ważności uchwał podejmowanych przez Radę i sposobu głosowania. 

 W związku z zapytaniem prowadzącego obrady, czy Radni zgłaszają uwagi co do 

ustalonego porządku obrad, głos zabrał Przewodniczący Klubu AWS, Pan Andrzej 

Zieleniewski, który w imieniu Klubu złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt 

dotyczący wyboru zastępców Przewodniczącego Rady Powiatu oraz wybór Starosty. 

W wyniku głosowania nad wnioskiem : 

- 25 Radnych było za 

- 16 Radnych było przeciw 

-  2   Radnych wstrzymało się od głosu 

W trakcie głosowania Radny Zieleniewski zapytał prowadzącego obrady, czy głosowanie 

dotyczyło tylko wniosku o wybór Z-ców Przewodniczącego, czy także wniosku o wybór 

Starosty. W związku z tym, że kwestie te nie były ustalone przed rozpoczęciem głosowania, 

prowadzący zaproponował powtórzenie głosowania. 

Przed dokonaniem tej czynności Pan Emil Marian Nikel z Unii Wolności złożył wniosek aby 

przeprowadzić głosowanie tylko w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu. 

Wtedy to Pan Ludwik Bach, zaapelował o wstrzymanie głosowania, gdyż nie można wysuwać 

wniosku w trakcie trwania głosowania. 

 Natomiast Radny Dariusz Rytczak wyraził wątpliwość, czy Radni mogą głosować, nie 

złożywszy wcześniej ślubowania. 

W związku z powyższym zrealizowano pierwszy punkt porządku obrad - Ślubowanie 

Radnych. 

Prowadzący Sesję, Radny Brunon Gajewski odczytał treść Ślubowania, a kolejno 

wyczytywani Radni wstawali i potwierdzali przysięgę słowem "ślubuję" lub "ślubuję, tak mi 

dopomóż Bóg". 

Po ślubowaniu głos zabrał ponownie Radny Zieleniewski, składając dwa wnioski : 

1) o wybór Zastępców Przewodniczącego Rady Powiatu 

2) o wybór Starosty 

Wniosek Pana Zieleniewskiego pod względem prawnym zinterpretowała Pani Alina 

Mandziuk, wyjaśniając, że dotyczy on rozszerzenia porządku obrad o dwa wnioski . Wnioski 

zostaną zaakceptowane jeżeli uzyskają większość głosów "za". 

Jednocześnie poinformowała, że wybór może dotyczyć dwóch Wiceprzewodniczących, gdyż 

Rada Powiatu Wejherowskiego liczy 55 Radnych. 
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Podczas głosowania nad wnioskiem o przyjęcie do porządku obrad   wniosku o wybór 

Wiceprzewodniczących  

- 42 Radnych było za 

- 10 Radnych było przeciw 



- 1   Radny wstrzymał się od głosu 

Radny Brunon Gajewski powiedział, że wniosek otrzymał większość głosów i punkt ten 

dołączony zostanie do porządku obrad.  

 W dalszej kolejności przegłosowano wniosek o ujęcie w porządku obrad głosowania 

nad wyborem Starosty. 

W wyniku głosowania wniosek uzyskał: 

- 26 głosów za 

- 19 głosów przeciw 

- 6    głosów wstrzymujących się  

W związku z powyższym punkt ten również został dołączony do porządku obrad Sesji. 

 Głos zabrał Radny Jerzy Liszniański, proponując przystąpienie do wyboru Komisji 

Skrutacyjnej. 

 Prowadzący Brunon Gajewski powiedział, że wynik głosowania nad przyjęciem do 

porządku obrad wyboru Starosty nie dał w sumie 53 głosów, czyli tylu głosów ilu jest 

Radnych . Stwierdzenie to poparła również Radna Elżbieta Rogala-Kończak. Natomiast 

Radny Eugeniusz Gajewski powiedział, że liczba oddanych głosów nie musi być równa 

liczbie obecnych podczas głosowania Radnych, więc głosowanie było prawomocne. 

 Pan Brunon Gajewski zaproponował przegłosowanie nowego porządku obrad, który w 

nowej wersji uzyskał brzmienie:  

1) Wybór Przewodniczącego Rady Powiatu 

2) Wybór Wiceprzewodniczących Rady Powiatu  

3) Wybór Starosty 

4) Ustalenie terminu wyboru Zarządu Powiatu  

5) Zakończenie obrad 

Wynik tego głosowania był następujący : 

- 35 głosów za, 

- 5   głosów przeciw, 

- 13 głosów wstrzymujących się. 
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Prowadzący Sesję stwierdził, że porządek obrad został przyjęty. 

 Przed przystąpieniem do wyboru Komisji Skrutacyjnej radca prawny-Pani Alina 

Mandziuk- wyjaśniła, że głosowanie w tej sprawie odbywa się w sposób jawny. 

Najpierw należało przegłosować ile osób ma liczyć Komisja. 

Pan Brunon Gajewski zaproponował głosowanie nad ustaleniem trzyosobowego składu 

Komisji. Wniosek przeszedł większością głosów.  



 Na wniosek prowadzącego obrady o zgłaszanie kandydatów , przedstawiciel Klubu 

AWS , Radny Zieleniewski zgłosił następujące osoby : 

- Józef Reszke 

- Jerzy Zielonka 

- Awelina Szumnarska  

Radny Mariusz Mówka - przedstawiciel Unii Wolności- zgłosił kandydaturę Elżbiety Rogala-

Kończak. Przedstawiciel Sojuszu Lewicy Demokratycznej  zgłosił Panią Danutę Karcz . 

Radny Józef Reszke wniósł o wycofanie jego kandydatury. To samo uczynił Radny Tadeusz 

Wolski, lecz okazało się, że jego kandydatura nie była wcześniej zgłoszona.  

Prowadzący Brunon Gajewski zapytał zgłoszonych kandydatów, czy zgadzją się być w 

Komisji. Odpowiedź kandydatów jest twierdząca. Wówczas z sali padł wniosek o poszerzenie 

składu Komisji Skrutacyjnej do 4. osób. Prowadzący obrady poinformował, że w wyniku 

wcześniejszego głosowania ustalono, że Komisja ma liczyć 3 osoby. Wniosek o rozszerzenie 

Komisji poparł również Radny Józef Reszke. 

 Wobec zarządzonego głosowania wniosek o zwiększenie liczby członków Komisji 

Skrutacyjnej do 4 osób, większością głosów został przyjęty. 

W związku z powyższym w skład Komisji Skrutacyjnej weszli: 

1) Jerzy Zielonka 

2) Awelina Szumnarska 

3) Danuta Karcz 

4) Elżbieta Rogala-Kończak 

 Komisja Skrutacyjna udała się do oddzielnego pomieszczenia, w celu 

ukonstytuowania się - w Sesji zarządzono 10 minut przerwy (1120 - 1130 ). 

 Po przerwie przybył nieobecny dotychczas Radny Jerzy Conradi, wręczono mu 

zaświadczenie o wyborze na Radnego. Następnie Jerzy Conradi złożył ślubowanie. 
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 Radny Jerzy Zielonka w imieniu Komisji Skrutacyjnej, oznajmił, że został 

Przewodniczącym Komisji, a członkami jej są : 

- Awelina Szumnarska  

- Danuta Karcz  

- Elżbieta Rogala-Kończak 

Do zadań Komisji Skrutacyjnej należy : 

1) Przyjęcie zgłoszeń kandydatów na Przewodniczącego Rady Powiatu , 

2) Przeprowadzenie głosowania, 

3) Sporządzenie protokołu z głosowania, 



4) Ogłoszenie wyników głosowania 

 Brunon Gajewski złożył wniosek o przegłosowanie, czy kandydatury na 

Przewodniczącego Rady Powiatu będą zgłaszane alfabetycznie, czy według kolejności 

zgłoszeń. 

Większością głosów ustalono, że kandydatury będą zapisywane według kolejności zgłoszeń. 

 Pierwszą kandydaturę Eugeniusza Gajewskiego na Przewodniczącego Rady zgłosił 

Radny Andrzej Zieleniewski. 

Radny Dariusz Rytczak zgłosił kandydaturę  Wiesława Szczygła, krótko przedstawiając jego 

osobę. Obaj kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie. 

Pan Zieleniewski uzupełnił swoją wypowiedź o krótką charakterystyką kandydata - 

Eugeniusza Gajewskiego. 

Prowadzący obrady Brunon Gajewski zapytał, czy są inne propozycje- innych kandydatur nie 

przedstawiono. Następnie przeprowadzono głosowanie nad zamknięciem wcześniej 

przedstawionej listy kandydatów. Po głosowaniu większością głosów lista została zamknięta. 

W czasie, gdy Komisja Skrutacyjna wraz z obsługą techniczną przygotowywała listy do 

głosowania, Radny Brunon Gajewski przedstawił zgromadzonym informacje dotyczące zadań 

Rady Powiatu Wejherowskiego. 

 Następnie Pani Alina Mandziuk wyjaśniła w jaki sposób odbywać powinno się 

głosowanie na Przewodniczącego Rady. Zgodnie z art. 14 ust. o Samorządzie Powiatowym, 

głosowanie musi być tajne, a jego wynik ustalony bezwzględną większością głosów. 

 Radna Stanisława Bujanowicz zaproponowała, aby kandydaci przedstawili się. Pan 

Eugeniusz Gajewski wyjaśnił, że Radny Zieleniewski już go przedstawił, natomiast Radny 

Wiesław Szczygieł powiedział o sobie kilka słów. 
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 Głos zabrała Pani Elżbieta Rogala-Kończak , informując, że głosować można tylko na 

jednego kandydata stawiając znak "x" w kratce obok jego nazwiska. Postawienie znaku "x" w 

więcej niż jednej kratce lub niepostawienie tego znaku w żadnej kratce, spowoduje 

nieważność głosu. W dalszej kolejności Radna Rogala-Kończak wyczytywała z listy 

obecności Radnych i wręczała im karty do głosowania.  Po oddaniu przez wszystkich 

obecnych Radnych głosów, ogłoszono przerwę.  Podczas przerwy Komisja liczyła głosy i 

Sporządziła protokół. 

Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej , Jerzy Zielonka, odczytał protokół  

wyników głosowania i wyników wyboru Przewodniczącego, z którego wynikało, że: 

- liczba Radnych uprawnionych do głosowania wynosiła 54, 

- liczba Radnych, którym wydano karty do głosowania wyniosła 54, 



- oddano głosów 54 , 

- głosów nieważnych oddano 0, 

- głosów ważnych oddano 54. 

Poszczególni kandydaci otrzymali następującą liczbę ważnych głosów : 

1. Eugeniusz Gajewski - 29 

2. Wiesław Szczygieł    - 25 

Większość bezwzględna głosów dla wyboru Przewodniczącego Rady wyniosła 28 głosów. 

Największą liczbę oddanych ważnych głosów, spełniając jednocześnie wymóg bezwzględnej 

większości otrzymał Radny Eugeniusz Gajewski. 

Radny Brunon Gajewski podziękował Komisji Skrutacyjnej za sprawną pracę i odczytał treść 

uchwały o wyborze Przewodniczącego Rady Powiatu Wejherowskiego. Następnie poprosił 

Radnego Eugeniusz Gajewskiego o dalsze prowadzenie obrad. 

 W związku z wyborem Przewodniczącego Rady Powiatu pani Sędzia Maria 

Cieszyńska podziękowała za dotychczasową współpracę i pożegnała się. 

 Przwodniczący Eugeniusz Gajewski podziękował za wybór, jednocześnie powiedział, 

że jest świadomy tego, jak ogromny obowiązek spoczywa na nim, jako osobie 

przewodniczącej pracom Rady Powiatu. Następnie nowy Przewodniczący przeszedł do 

kolejnego punktu porządku obrad, tj. wybór Wiceprzewdniczących , prosząc o składanie 

kandydatur. 

 Radny Władysław Hirsch przypomniał, że AWS postawił wniosek o wybór dwóch 

Wiceprzewodniczących. Radny Ludwik Bach potwierdził to. 

W wyniku zarządzonego głosowania większością głosów ustalono, że Rada wybierać będzie 

dwóch Wiceprzewodniczących. 

 

 

-7- 

 

 Pani Alina Mandziuk wyjaśniła, że procedura podczas wyborów 

Wiceprzewodniczących jest analogiczna do procedury obowiązującej przy wyborze 

Przewodniczącego. 

Przewodniczący Klubu AWS- Radny Andrzej Zieleniewski zgłosił dwie kandydatury, krótko 

je prezentując: 

- Kazimierza Bistronia i Macieja Tamkuna  

Z kolei przedstawiciel Unii Wolności przedstawił kandydaturę Wiesława Szczygła. 

Ponieważ więcej kandydatów nie zgłoszono, trzyosobowa lista kandydatów została przyjęta 

większością głosów, a kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 W celu przygotowania kart do głosowania, Przewodniczący Rady ogłosił przerwę. 

Po wznowieniu obrad Radna Rogala-Kończak wyczytywała z listy obecności nazwiska 

Radnych, którzy podchodzili po odbiór kart do głosowania. W międzyczasie Przewodniczący 



Rady poinformował, że głosować można tylko na dwóch kandydatów stawiając znak "x" obok 

nazwiska. 

 Gdy wszyscy Radni oddali głosy, zarządzono przerwę.  

 Po przerwie Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o 

odczytanie protokołu wyników głosowania i wyników wyboru Wiceprzewodniczącego Rady 

Powiatu Wejherowskiego. 

Komisja ustaliła następujące wyniki głosowania: 

- liczba Radnych uprawnionych do głosowania - 54, 

- liczba Radnych, którym wydano karty do głosowania - 54, 

- liczba oddanych głosów - 54, 

- głosów nieważnych nie oddano, 

- głosów ważnych oddano - 54.  

Poszczególni kandydaci otrzymali następującą liczbę ważnych głosów: 

1. Kazimierz Bistroń   - 35 

2. Wiesław Szczygieł - 29 

3. Maciej Tamkun       -26 

Większość bezwzględna głosów dla wyboru Wiceprzewodniczącego Rady wynosiła 28 

głosów. Najwięcej ważnie oddanych głosów, spełniając również wymóg większości 

bezwzględnej , otrzymali Radni Kazimierz Bistroń i Wiesław Szczygieł. 

Przewodniczący Rady pogratulował swoim zastępcom wyboru i odczytał treść uchwały o ich 

wyborze. 

Panowie Bistroń i Szczygieł podziękowali Radnym za zaufanie i wybór. 
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 Następnie głos zabrał Radny Andrzej Zieleniewski i w imieniu Klubu AWS wniósł o 

przerwę na posiedzenie Klubu. Po przerwie Przewodniczący Klubu AWS złożył formalny 

wniosek o zniesienie z porządku obrad wyboru Starosty. 

Przedstawiciel SLD, Radny Stanisław Krawiec zgłosił do tego wniosku sprzeciw. 

W związku z zaistniałą sytuacją Przewodniczący Rady zarządził głosowanie, w wyniku 

którego wniosek AWS został przyjęty większością głosów. 

 W dalszej kolejności przystąpiono do ustalenia terminu posiedzenia nadzwyczajnej 

Sesji. Przewodniczący Eugeniusz Gajewski zaproponował termin    12.listopada br. o 

godzinie 1000 w siedzibie Wejherowskiego Centrum Kultury. 

Radny Józef Reszka wyjaśnił, że kolejna Sesja nie będzie nadzwyczajna, w czym poparła go 

Pani Alina Mandziuk. Natomiast Radny Ludwik Bach stwierdził, że Sesja musi być uznana za 

nadzwyczajną, ponieważ mogą wystąpić trudności z dostarczeniem materiałów dla Radnych, 

a tym samym do uznania jej ważności. 



Przewodniczący Rady poinformował, że z uwagi na fakt, iż Rada nie ma jeszcze ani Statutu  

ani regulaminu i nie ma możliwości rozstrzygnięcia wątpliwości, uznaje, że dzisiejsza Sesja 

zostaje przerwana i będzie wznowiona 12.11.1998 roku. Radca Prawny, Pani Alina Mandziuk 

powiedziała, że zgodnie z przepisami powinna być podjęta uchwała o przerwaniu Sesji. 

 Przewodniczący ogłosił, że przerywa obrady dzisiejszej Sesji i przenosi je na dzień 

12.11.br. Na wniosek Radnego Jerzego Liszniańskiego, proszącego o wyjaśnienie kwestii 

porządku obrad przyszłej Sesji. Przewodniczący Rady wniósł o głosowanie, że bieżąca Sesja 

jest dwuczęściowa i jej druga część odbędzie się w dniu 12.listopada.1998 roku i podczas niej 

odbędą się wybory Starosty i Zarządu Rady Powiatu. Przedstawiony wniosek został 

większością głosów przyjęty i zakończył obrady pierwszej części I Sesji Rady Powiatu.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

 

Protokół sporządziła: 

Ewa Puchowska 


